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Reģ. Nr. 90009067337, Dārza iela 3, Smiltene, Smiltenes novads, LV-4729 
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Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās 

komitejas sēdes 

PROTOKOLS 
 

2023.gada 23.maijā                            Nr. 5                   plkst. 14.00 

Sēde sasaukta plkst. 14.00          

Sēde atklāta plkst. 14.01 
 

Norises vieta: Dārza iela 3, Smiltene 
 

Sēdi vada Izglītības, kultūras un sporta jautājumu pastāvīgās komitejas priekšsēdētājs Toms 

Markss       

Sēdi protokolē Kancelejas un personāla nodaļas lietvede Ilze Oginska  

Sēdes gaita tiek ierakstīta audio formātā. 
 

Darba kārtība: 

1. Par darba kārtību 

Ziņo Toms Markss  

2. Par izmaiņu apstiprināšanu Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un 

programmu izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas sastāvā 

Ziņo Edgars Roslovs  

3. Par izmaiņu apstiprināšanu Smiltenes novada pašvaldības sadarbības grupas sastāvā 

bērnu tiesību aizsardzības jomā 

Ziņo Edgars Roslovs  

4. Par Nolikuma “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021. gada 25. augusta 

nolikumā Nr. 23.1/21 “Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu 

izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas nolikums” projekta apstiprināšanu 

Ziņo Edgars Roslovs  

5. Par E.Pumpuriņas atbrīvošanu no Raunas pamatskolas direktores amata 

Ziņo Edgars Roslovs  

6. Par izmaiņām amatu katalogā (Raunas pamatskola) 

Ziņo Evija Pumpuriņa  

7. Par izmaiņām amatu katalogā (PII Pīlādzītis) 

Ziņo Santa Rudzīte  

8. Par finansējuma piešķiršanu Grundzāles pamatskolas  pirmsskolas izglītības grupas 

telpas izveidei 

Ziņo Zane Bērziņa  

9. Par ideju konkursu “Smiltenes novada pašvaldības apbalvojums” 

 Ziņo Marita Mūze  

Par tūrisma produkta “Nigras upes dabas taka” izstrādāšanu un uzturēšanu 

  Ziņo Marta Vika  

mailto:pasts@smiltenesnovads.lv


10. Tūrisma pakalpojums “Ekskursija ar elektromobili “Līvens”” Smiltenes pilsētā 

2023.gada vasaras sezonā 

  Ziņo Marta Vika  

11. Par kultūras pasākumiem Smiltenes novadā 

  Ziņo Astrīda Harju, Velga Mālkalne, Edgars Raginskis  
  

T.Markss aicina komitejas locekļus reģistrēties sēdei. 
 

Sēdei plkst.14.00 reģistrējušies un piedalās 6 komitejas locekļi: Toms Markss, Andris 

Abrāmovs, Inga Ērgle, Otārs Putrālis, Iluta 

Apine, Māris Zālītis (līdz plkst. 15.56) 

Nepiedalās: Raivis Vizulis 

Piedalās citi deputāti: Astrīda Harju , Edgars Avotiņš, Gita Mūrniece 

Uzaicinātās personas:  
 

Piedalās darbinieki: izpilddirektors Andris Lapiņš, izpilddirektora vietniece teritorijas 

pārvaldības un sadarbības jautājumos Evija Zurģe, Juridiskās nodaļas juriste Santa Brūvere, 

Finanšu nodaļas vadītājs Jānis Adienis, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Dina Kaupe, 

lietvede Ilze Oginska, Izglītības pārvaldes vadītājs Edgars Roslovs, Smiltenes pilsētas PII 

vadītāja Santa Rudzīte, Raunas pamatskolas direktore Evija Pumpuriņa, Grundzāles 

pamatskolas direktore Zane Bērziņa, Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja Marita Mūze, 

Kultūras un tūrisma pārvaldes tūrisma jomas vadītāja Marta Vika, Smiltenes kultūras centra 

direktors Edgars Raginskis, Kultūras un tūrisma pārvaldes vadītāja Velga Mālkalne, Grundzāles 

pagasta pārvaldes vadītāja Alda Zvejniece 
 

1. Par darba kārtības apstiprināšanu 

              Ziņo Toms Markss 

T.Markss iepazīstina ar sēdes darba kārtību.  

T.Markss aicina balsot.  
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis,                     

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Apstiprināt komitejas sēdes darba kārtību. 
 

2. Par izmaiņu apstiprināšanu Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un 

programmu izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas sastāvā 

Ziņo Edgars Roslovs  

Smiltenes novada pašvaldības dome 2022.gada 27.jūlijā pieņēma lēmumu Nr.344 “Par 

Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu izvērtēšanas un mērķdotācijas 

sadales komisijas sastāva apstiprināšanu” ar kuru izveidoja un apstiprināja Smiltenes novada 

interešu izglītības jautājumu un programmu izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisiju, 

pamatojoties uz Pašvaldību likuma 10.panta pirmās daļas 13.punktu, Smiltenes novada 

pašvaldības 2021.gada 25.augusta Nolikumu Nr.23.1/21 “Smiltenes novada interešu izglītības 

jautājumu un programmu izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas nolikums (protokols 

Nr. 8, 15.§.). 

Debates: T.Markss, E.Roslovs 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm par (T.Markss, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, M.Zālītis), pret nav, 

atturas nav, A.Abrāmovs nebalso 



Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

1. Atbrīvot no Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu izvērtēšanas un 

mērķdotācijas sadales komisijas sastāva Ivetu Kovtuņenko. 

2. Ievēlēt Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu izvērtēšanas un 

mērķdotācijas sadales komisijas sastāvā Raunas kultūras centra vadītāju Lindu Vecgaili. 
 

3. Par izmaiņu apstiprināšanu Smiltenes novada pašvaldības sadarbības grupas 

sastāvā bērnu tiesību aizsardzības jomā 

Ziņo Edgars Roslovs  

Smiltenes novada pašvaldības dome 2022.gada 27.aprīlī pieņēma lēmumu Nr.203 “Par 

Smiltenes novada pašvaldības sadarbības grupas bērnu tiesību aizsardzības jomā izveidošanu un 

Nolikuma Nr.23/22 “Sadarbības grupas bērnu tiesību aizsardzības jomā nolikums” projekta 

apstiprināšanu”, ar kuru izveidoja un apstiprināja Smiltenes novada pašvaldības sadarbības 

grupas sastāvu bērnu tiesību aizsardzības jomā. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis,                     

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi 

1. Ievēlēt Smiltenes novada pašvaldības sadarbības grupas sastāvā bērnu tiesību aizsardzības 

jomā Smiltenes novada Izglītības pārvaldes psihologu Kristīni Krūzīti. 

2. Uzdot Centrālās administrācijas Kancelejas un personāla nodaļai 15 dienu laikā paziņot 

Valsts ieņēmumu dienestam par izmaiņām valsts amatpersonu sarakstā. 
 

4. Par Nolikuma “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021. gada 25. augusta 

nolikumā Nr. 23.1/21 “Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu 

izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas nolikums” projekta apstiprināšanu 

Ziņo Edgars Roslovs  

Sagatavoti grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021.gada 25.augusta nolikumā 

Nr.23.1/21 “Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu izvērtēšanas un 

mērķdotācijas sadales komisijas nolikums”: 

1.1. Aizstāt Nolikuma 3.punktā vārdus “Latvijas Republikas likums “Par pašvaldībām”” ar 

vārdiem “Pašvaldību likums”. 

1.2. Papildināt Nolikumu ar 3.1 punktu šādā redakcijā: 

“3.1 Interešu izglītības programmu īstenošanai paredzētā valsts budžeta mērķdotācijas 

finansiālais sadalījums attiecīgajā mācību gadā: 

3.1.1. kultūrizglītībai (deja, mūzika, folklora, teātris, vizuāli un vizuāli plastiskā māksla, 

radošās industrijas) – 50%; 

3.1.2. tehniskajai jaunradei (konstruēšana, tehniskā modelēšana, robotika, datorika, 

programmēšana, elektronika, automodelisms, lidmodelisms) – līdz 15%; 

3.1.3. sporta interešu izglītībai (vispusīgā fiziskā sagatavotība (VFS), galda spēles, 

individuālie sporta veidi, sporta spēles) līdz 15%; 

3.1.4. citām interešu izglītības programmu jomām (vides interešu izglītība, mazpulki, 

jaunsargi, novadpētniecība un citas apakšjomas) – līdz 10%; 

3.1.5. interešu izglītības jomu pārraudzības nodrošināšanai – līdz 10%.”. 

1.3. Papildināt Nolikumu ar 3.2 punktu šādā redakcijā: 



“3.2. Ja 3.1. punktā noteiktais mērķdotācijas apmērs nevar tikt apgūts, komisija var lemt par 

mērķdotācijas pārdali atbilstoši objektīvai nepieciešamībai.”. 

T.Markss: līdz Domes sēdei būs izrunāts ar komisijas locekļiem. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis,                    

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

1. Apstiprināt Nolikuma Nr. __/22 “Grozījumi Smiltenes novada pašvaldības domes 2021.gada 

25.augusta nolikumā Nr.23.1/21 “Smiltenes novada interešu izglītības jautājumu un programmu 

izvērtēšanas un mērķdotācijas sadales komisijas nolikums” projektu. 
 

5. Par E.Pumpuriņas atbrīvošanu no Raunas pamatskolas direktores amata 

Ziņo Edgars Roslovs  

Izglītības pārvaldē saņemts Raunas pamatskolas direktores Evijas Pumpuriņas 28.04.2023. 

iesniegums ar lūgumu atbrīvot no amata ar 19.06.2023. (pēdējā darba diena)  

E.Roslovs: visu jūnija mēnesi vēl nostrādās. Būs jāmeklē citi kandidāti. 

E.Pumpuriņa: lēmums ir pārrunāts ar Izglītības pārvaldes vadītāju. 

                       27.aprīļa domes sēdes norise par Drustiem. Par nomas tiesību izsoli Drustu skolas          

ēkām. Par nomas tiesību izsoli. 

                        Iezīmē kontekstu. Ir viena struktūrvienība Drustos - pirmsskola un 1-6.klase. 

                        Gaidījām lēmumu par konkrētu skolas nākotni. 
 

Sēdē pievienojas V.Mālkalne, E.Raginskis 
 

Pašvaldību likuma 10.panta pirmās daļas 10.punkts, noteic, ka  tikai pašvaldības dome var 

iecelt amatā un atbrīvot no tā pašvaldības iestāžu vadītājus, kā arī citas amatpersonas 

normatīvajos aktos paredzētajos gadījumos. 

T.Markss: izsaka nožēlu, ka šāda situācija ir izveidojusies. 

I.Apine: žēl, ka Evija uzteikusi darbu. Balsojot, paļāvās uz to, ka lēmums pirms pieņemšanas, ir 

saskaņots ar skolas direktori. 

O.Putrālis pievienojas Ilutai. 

                 Process tika organizēts šķībi. Izsola telpas, kad nav vēl pieņemts tālākais skolas  

liktenis. 

                 Varbūt varam pāliecināt Eviju pieņemt pretēju lēmumu. 

E.Pumpuriņa pasakās par līdzšinējo domes atbalstu. Ir pateicīga par to. Drusti bija pēdējais                 

punkts,  skatoties uz topošo skolu tīklu. 

                Cer, ka vismaz 31.maijā būs daudz lielāka skaidrība par visu šo. 

                     Nav skaidrība par skolu tīklu. Iestādes vadītājam ir jābūt atbildīgam par visu. 

T.Markss: par izglītības stratēģijas procesu. Kuri ir galvenie sasāpējušie riska faktori? 

E.Pumpuriņa: par būtisko Raunas pamatskolai. Pedagogi var strādāt daudz mazāk 

kontaktstundas. Nav iespēja plānot pedagogiem slodzes, kamēr nav šo domes 

lēmumu. 

                      Varbūt bērni nemaz neatnāks uz Raunas skolu. 

T.Markss: par telpu jautājumu, par pedagogu sastāvu. 

E.Pumpuriņa: baža ir lielāka par pedagogiem. Daudz pedagogu nākamajā gadā trūks. 

                       Ejot pie vecākiem, ir jāspēj atbildēt uz konkrētiem jautājumiem. 

                       Personīgi sāp visvairāk tas, ka Drustos ir tā sajūta, ka atstāti mazliet tā kā novārtā. 



T.Markss: 31. maijā tiks lemts par šo, bet process norit jau ikdienā, komunikācija ar Izglītības   

pārvaldi. 

E.Pumpuriņa: ir regulāra saziņa. Izglītības pārvlade ir devusi nepieciešamo info. 

                      Šis jau ir drīzāk politisks lēmums. 

A.Abrāmovs: kā Raunas pamatskolas skolotājam, ir ļoti žēl, ka tas tā ir iznācis. 

I.Ērgle: Žēl, ka iepriekšējā lēmuma pieņemšanā uzticējās, ka jautājums jau  ir vairāk izrunāts. 

            Par stratēģijas norisi. 

            Par sadarbību ar Eviju šajā procesā. 

E.Avotiņš: mērķis nebija – pieņemt lēmumu, kas varētu kaitēt iestādei. 

                 Bija jārīkojas ātri, lai nezaudētu potenciālo investoru, kas tagad tāpat ir pazaudēts. 

                 Pēc Administratīvi teritoriālās reformas ir nemitīgas pārmaiņas. Par maz        

komunikācijas. 

Sēdei pievienojas A.Harju, plkst.14.32 

T.Markss aicina rūpīgi apdomāt šo lēmumu. Šādi spēcīgi kadri novadā ir nepieciešami. 

E.Zurģe: par komunikāciju pakļautības ķēdē. 

               Par stratēģijas apspriedi Drustos. Par 1.-3.klasēm. Bija diskusija, ko darīt ar Drustu        

skolas ēku. Tika prezentēts, kā varētu izskatīties telpas turpmāk. 

              Nomas risinājums atnāca pēkšņi. Ar pagasta pārvaldnieci tika izstaigāts, izskatīts, ko  

atstāt, lai skola varētu darboties. 

T.Markss aicina balsot. Par iesnieguma pieņemšanu. 

                 Nolasa lēmuma projektu. 

O.Putrālis aicina deputātus meklēt veidus runāt un pārliecināt Eviju. 

A.Abrāmovs: kas notiek, ja nobalso pret? 

S.Brūvere sniedz skaidrojumu saistībā ar likumu. 

T.Markss jautā, vai Evija ir pārdomājusi? 

E.Pumpuriņa: nē. 
 

Atklāti balsojot ar 3 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle), 2 (I.Apine, O.Putrālis) pret, 1 

(M.Zālītis) atturas,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

Atbrīvot no Raunas pamatskolas direktores amata Eviju Pumpuriņu ar 2023.gada 30.jūniju 

(pēdējā darba diena).  
 

Sēdei pievienojas G.Mūrniece, plkst. 14.43 
 

6. Par izmaiņām amatu katalogā (Raunas pamatskola) 

Ziņo Evija Pumpuriņa  

Raunas pamatskolas direktores Evijas Pumpuriņas 18.05.2023. iesniegums: 

“Lūdzu Smiltenes novada pašvaldību veikt izmaiņas iestādes amatu vienību sarakstā.  

1. Veikt izmaiņas amatu vienību sadaļā “Raunas pamatskola” no 1. jūnija: 

1.1. Izslēgt amata vienību “Apkopējs” (Dīķa ielā 4, sporta halle) ar slodzi 1. 

1.2. Izveidot amata vienību “Dežurants” (Dīķa ielā 4, sporta halle) ar slodzi 1, nosakot 

mēnešalgu 642,00 EUR/bruto par pilnu slodzi. 

2. Veikt izmaiņas amatu vienību sadaļā “Raunas pamatskolas pirmsskolas grupas” no 1. 

septembra: 
2.1. Izveidot jaunu amata vienību “Pirmsskolas izglītības skolotājs” ar slodzi 0,7, 

nosakot mēnešalgu 868,00 EUR/bruto par pilnu slodzi. 



2.2. Izveidot amata vienību “Pirmsskolas izglītības skolotājs sportā un veselībā”                      

ar slodzi 0,5 nosakot mēnešalgu 620,00 EUR. 

Pamatojums:  

1. Smiltenes novada pašvaldības darbinieku ikgadējā novērtēšanā konstatēts, ka Raunas 

pamatskolas sporta halles apkopēja amata pienākumi atbilst dežuranta amata pienākumiem. 

Minētā darbinieka atbildības līmenis arī atbilst dežuranta amata nosaukumam. Darbinieks 

novērtēšanā pauda vēlmi mainīt amata nosaukumu no apkopēja uz dežurantu. Līdz ar to 

amatu vienības “Apkopējs” izslēgšana un amatu vienības “Dežurants” izveidošana 

uzskatāma par pamatotu. Nepieciešamo algas pieaugumu 2023. gadā lūdzu segt no Raunas 

pamatskolas budžeta līdzekļiem (no amatu vienības “Medmāsa” ietaupījuma). 

2. Raunas pamatskolas pirmsskolas grupā “Saulēniņi” 2022./2023. mācību gadā strādāja 1 

pirmsskolas izglītības skolotājs. 2023./2024. mācību gadā plānots palielināt bērnu skaitu 

grupā “Saulēniņi”, lai neveidotos rinda uz pirmsskolu. Lai to varētu nodrošināt, nepieciešams 

izveidot vēl 1 pirmsskolas izglītības skolotāja amatu vienību Raunas pamatskolas 

pirmsskolas grupās. Izglītības pārvalde tika plānojusi papildus finansējumu pedagoga 

algošanai vasaras periodā Raunas pirmsskolas grupās. Lūdzu jaunveidojamo pirmsskolas 

izglītības skolotāja amatu vienību 2023.gadā finansēt no vasaras periodam ieplānotās 

slodzes. 

3. 2022./2023. mācību gadā sporta skolotājs strādāja tikai 5. un 6. gadīgo pirmsskolas grupās 

Raunā un Drustos. 2023./2024. mācību gadā plānots atsevišķas sporta nodarbības nodrošinat 

arī 1,5-4 gadīgo bērnu grupās Raunā un Drustos. Nepieciešamo finansējumu amatu vienībai 

“Pirmsskolas izglītības skolotājs sportā un veselībā” 2023.gadā lūdzu rast no Raunas 

pamatskolas budžeta līdzekļiem (no amatu vienības “Medmāsa” ietaupījuma un no vasaras 

periodam ieplānotās pirmsskolas izglītības skolotāja slodzes).  

T.Markss jautā vai Izglītības pārvaldes vadītājs E.Roslovs ir lietas kursā? 

E.Roslovs: analizējis kopējo situāciju. Pirmsskolas grupās skolā ar 1.septembri ir vairāk bērnu. 

                 Sporta un mūzikas skoltāji tiek apmaksāti no pašvaldības. Nosauc, kurās iestādēs tādi 

ir. Raunā ir tikai mūzikas skolotājs. 

A.Lapiņš: ja tiešais darba devējs redz, tad tur nav ko pārsaukt.  

T.Markss aicina atbalstīt. 

E.Avotiņš: noskaidrot, vai ir finanšu ietekme. 

J.Adienis: jāskatās skolu optimizācijas rezultāts, uz kā rēķina var nofinansēt. 

A.Abrāmovs: Raunā ir jābūt sporta skolotājam. Tā ir pašvaldības iestāde. 

I.Apine: ir jānodrošina, neprasot skolas direktoram, kur ņemt naudu. 

E.Avotiņš: jāzin, vai jāparedz budžeta grozījumi. 

J.Adienis: esošam gadam nauda ir pieejama. 

T.Markss aicina balsot. 
 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis,                     

M.Zālītis), pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavotu Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi 
 

No sēdes iziet E.Pumpuriņa, plkst. 14.53 
 

7. Par izmaiņām amatu katalogā (PII Pīlādzītis) 

Ziņo Santa Rudzīte  

Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” direktores Santas Rudzītes 19.05.2023. iesniegums: 



“Lūgums rast iespēju Smiltenes pilsētas pirmsskolas izglītības iestādei “Pīlādzītis” 

piešķirt papildus 1 skolotāja logopēda slodzi no 2023.gada 20.septembra. Smiltenes pilsētas 

PII “Pīlādzītis” apmeklē 300 bērnu vecumā no 1,5 līdz 7(8) gadiem. Patreiz pašvaldība 

piešķīrusi nemainīgu 1 skolotāja logopēda slodzi, kurai klāt tiek pievienota katru gadu mainīga 

valsts mērķdotācija 5-6 gadus vecu bērnu apmācībai, kas paredzēta skolotāja logopēda 

nodrošināšanai. Uz doto brīdi tiek prognozēts, ka 2023./2024.m.g. izglītības iestādi apmeklēs 

106 bērni no piecu gadu vecuma, kas apgūs sagatavošanu pamatizglītības apguvei, līdz ar to 

prognozējamais valsts finansējums varētu būt 0,53 slodzes. Tādējādi kopā izglītības iestādē tas 

varētu sastādīt 1,53 skolotāja logopēda slodzes.   

Paredzēts, ka skolotājs logopēds, kuram piešķirta 1 slodze, veic logopēdiskās korekcijas 

darbu ar 21–24 izglītojamajiem, bet, ja vispārizglītojošā pirmsskolas izglītības iestādē tiek 

integrēti bērni ar speciālajām vajadzībām, - 12–14 izglītojamiem. Skolotājam logopēdam ar 

bērnu, kam nepieciešama logpēdiskā korekcija, nedēļā individuāli būtu jāstrādā 2-3 reizes, 

savukārt, ja bērnam konstatēti smagi valodas un runas attīstības traucējumi, - 4-5 reizes nedēļā.  

Diemžēl bērnu, kam Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” nepieciešams logopēdiskās 

korekcijas darbs, ir krietni vairāk nekā piešķirto slodžu skaits, tādēļ skolotājas logopēdes ir 

spiestas palielināt bērnu skaitu - uz slodzi pat 31 bērns, tai skaitā bērni ar nopietniem valodas 

traucējumiem jeb speciālajām vajadzībām. Līdz ar to bērns apmeklē logopēdu tikai 1 vai 2 

reizes nedēļā, turklāt pamatā no 4 gadu vecuma. Ir apzināti bērni, kuriem būtu nepieciešams 

speciālists, bet konkrētajā brīdī nav iespējams to apmeklēt vietu trūkuma dēļ. Ir tikai 6 bērni, 

kuri apmeklē logopēdu līdz 4 gadu vecumam, jo ir konstatēti nopietni valodas attīstības 

traucējumi. Jo vēlāk bērns uzsāk apmeklēt logopēdu, jo grūtāk izlabot valodas attīstības 

traucējumu,- bērnam jau izveidojies ieradums nepareizi izrunāt skaņas, nesaskaņo vārdus 

teikumā pēc dzimtes, skaita, locījuma, mazs vārdu krājums utt. 

Būtu nepieciešams Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” skolotāju logopēdu skaitu 

palielināt par 1 slodzi, jo bērni nesaņem vispār vai saņem nepietiekamu atbalstu logopēdiskās 

korekcijas darbā. Tas ietekmē bērnu mācību darbu rotaļnodarbībās, lasītprasmi, viņa pašapziņu, 

saziņu ar apkārtējiem un turpmāko mācību darbu arī skolā. 

No 2023.gada 20.septembra Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” pēc bērnu kopšanas 

atvaļinājuma atgriežas skolotāja logopēde L.Reimane, savukārt viņas aizvietotāja M.Sīmane 

būtu gatava turpināt strādāt izglītības iestādē par logopēdi, nevis darboties kā pirmsskolas 

izglītības skolotāja grupā. 

Tā kā Smiltenes pilsētas PII “Pīlādzītis” ir nepieciešamie cilvēkresursi skolotāja 

logopēda papildus slodzes nodrošināšanai, kā arī objektīva nepieciešamība uzlabot logopēdisko 

atbalstu iestādē, lai nodrošinātu bērnu ar speciālajām vajadzībām integtēšanu, lūgums piešķirt 

finansējumu papildus 1 skolotāja logopēda slodzes nodrošināšanai izglītības iestādē.” 

T.Markss jautā E.Roslovsm. Kāds skatījums uz šo? 

E.Roslovs: situācija nav vienkārša. Vajadzētu vai nevajadzētu. Baža par to, ka tika atvērta 

slodze no mērķdotācijas, uz kuru neviens nepieteicās. 

Debates: S.Rudzīte, A.Abrāmovs, E.Roslovs, M.Zālītis  

T.Markss jautā J.Adienim. 

J.Adienis: šī ir jauna štata vieta. Pīlādzītim štatu fonds to neparedz. Būs jāskata, no kā to varētu 

finansēt. 

E.Roslovs: jāaizpilda vakance.  

Debates: T.Markss, I.Apine, E.Zurģe, E.Avotiņš, S.Rudzīte 

Debates: S.Rudzīte, A.Lapiņš  

T.Markss: priekšlikums - Balsot pret šo iesniegumu. Aicināt pieteikties Izglītības pārvaldes 

piedāvātajai vakancei. 



Debates: I.Ērgle, S.Rudzīte, O.Putrālis, E.Roslovs  

Debates: O.Putrālis, T.Markss, A.Abrāmovs, E.Roslovs 

T.Markss aicina balsot. 

A.Abrāmovs: lēmumprojektā izdarīt izmaiņas 

                      Vakanci, kas ir Izglītības pārvaldē, izmantot vietai PII Pīlādzītis. 

 Debates: E.Roslovs, E.Avotiņš, A.Lapiņš 

S.Brūvere sniedz info saskaņā ar likumu. Nosauc, kā varētu darīt. 

T.Markss balso pret iesniegto iesniegumu. Aicina, lai darbiniece piesakās uz vakanci Izglītības 

pārvaldē . 
 

Atklāti balsojot ar balsīm par – nav, 4 balsīm (A.Abrāmovs, I.Apine, I.Ērgle, T.Markss) pret, 2 

(O.Putrālis, M.Zālītis) atturas,  

Komiteja nolemj: 

Balso pret S.Rudzītes iesniegumu. 
 

No sēdes iziet S.Rudzīte, plkst. 15.19 
 

8. Par finansējuma piešķiršanu Grundzāles pamatskolas  pirmsskolas izglītības grupas 

telpas izveidei 

Ziņo Zane Bērziņa  

1. Par jaunas grupas izveidi. 

2. Kā saredz, vai ieguldīt Vidagā pirmsskolai, nosauc, cik bērni tur ir. 

3. 110 000 EUR vietā 11200 EUR esošajā meiteņu mājturības kabinetā ierīkot šo telpu. 

T.Markss jautā E.Roslovam par šiem priekšlikumiem. 

E.Roslovs informē par par situāciju kopā. Par iespējamo finansējuma avotu.  

O.Putrālis jautā direktorei. Daudzi iesniegumi paliek neapmierināti vai kā citādi? 

Z.Bērziņa: par to, ka reizē grupiņā ir 1,6 gadu vecs un 5-6 gadīgs bērns. Par bērna attīstību. 

                  Ir 47 bērni, ieskaitot 10 Vidagas bērnus. 

E.Roslovs sniedz atbildi. 

T.Markss: aicina apstiprināt šo priekšlikumu, pārdomājot kopējās stratēģijas ietvaros. 

             Pieņemts zināšanai tālākam darbam. 
 

Atklāti balsojot ar 5 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine,                     

M.Zālītis), pret nav, 1 (O.Putrālis) atturas,  

Komiteja nolemj: 

Pieņemts zināšanai tālākam darbam. 
 

9. Par ideju konkursu “Smiltenes novada pašvaldības apbalvojums” 

 Ziņo Marita Mūze  

Saskaņā ar Smiltenes novada pašvaldības domes 2023.gada 25.janvāra lēmumu Nr.29 

(protokols Nr.2, 28.§.), ar kuru tika apstiprināts ideju konkursa “Smiltenes novada pašvaldības 

apbalvojums”  nolikums (turpmāk – Nolikums), no 2023.gada 22.februāra līdz 2023.gada 

21.martam tika izsludināts radošais ideju konkurss. Par konkursu informācija publicēta 

pašvaldības tīmekļvietnē www.smiltenesnovads.lv, sociālajos medijos, digitālajā stendā, 

pašvaldības izdevumā, izsūtītas preses relīzes reģionālajiem medijiem, uzaicinājumu e-pastu 

vēstules Smiltenes un Valmieras novada mākslas skolām. Ideju konkursa mērķis bija, 

izmantojot radošo sacensību, izraudzīties iespējami labāko ideju Smiltenes novada pašvaldības 

augstākā apbalvojuma personificētam vizuālajam noformējumam un tā tehnisko risinājumu. 

http://www.smiltenesnovads.lv/


Ideju konkursa iesniegšanas termiņš tika pagarināts 31.martam. Noteiktajā pieteikumu 

iesniegšanas laikā saņemti 5 (piecu) dalībnieku pieteikumi, kopā saņemtas 9 (deviņas) idejas.   

Atbilstoši Nolikuma nosacījumiem, Apbalvojumu konkursa izvērtēšanas komisija 

konstatēja, ka iesniegtās idejas ir nepilnīgas un neatbilst Nolikuma 23.punktā minētiem 

vērtēšanas kritērijiem (nav iesniegts idejas apraksts un skaidrota atbilstība novada identitātei). 

Apbalvojumu konkursa komisija nolēma (18.04.2023. sēdes protokols) nevirzīt nevienu no 

iesniegtajam idejām Smiltenes novada pašvaldības domei lēmuma pieņemšanai par pašvaldības 

apbalvojumu. Apbalvojumu konkursa komisija izteikusi ieteikumu ideju konkursu izbeigt bez 

rezultāta.  
 

No sēdes iziet E.Roslovs, plkst. 15.35 

M.Mūzes sagatavotā prezentācija. 

Par ierobežoto termiņu, lai šo realizētu. Par saskaņošanu ar Heraldikas komisiju. 

Process aizņem 2-3 mēnešus. Mums ir tikai 2 mēneši. Augusts, septembris ir pēdējais termiņš. 

Par noteikumiem, kas jāievēro. 

Turpmākā rīcība -  tirgus izpētes veikšana ar māksliniekiem. Galvenais - ir iekļauti novada 

heraldiskie elementi. 

Reālās izmaksas: 3500-4000 EUR (t.i. no citu pašvaldību pieredzes). Plānot budžetā: Balvai 

1200 EUR, Goda, Pateicības raksts 1200 EUR. 

E.Avotiņš: aicina ļaut Sabiedrisko attiecību nodaļai rīkoties. 

T.Markss: ir redzama jauda, konkrēts redzējums. 

E.Avotiņš: Marita ieteica virzīties uz priekšu ar ģerboņa izstrādātājiem. 

M.Mūze: vienalga būs tirgus izpēte. 

Debates: E.Avotiņš, T.Markss, M.Mūze 

A.Harju: par Goda zīmi. Alūksnē ir sudraba zīme- Sudraba bite. 

M.Mūze: nolikumā nav runāts par Goda zīmi. 

T.Markss aicina balsot par konkursa noslēgšanos bez rezultāta. 

 

Atklāti balsojot ar 6 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis, M.Zālītis), 

pret nav, atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

1. Izbeigt ideju konkursu “Smiltenes novada pašvaldības apbalvojums” bez rezultāta.  

2. Uzdot Centrālās administrācijas Sabiedrisko attiecību nodaļai par pieņemto lēmumu informēt 

ideju konkursā iesniegto pieteikumu iesniedzējus. 
 

10. Tūrisma pakalpojums “Ekskursija ar elektromobili “Līvens”” Smiltenes pilsētā 

2023.gada vasaras sezonā 

  Ziņo Marta Vika  

Saņemts saimnieciskās darbības veicēja Ingus Staško (reģ.nr.25099212274) 2023.gada 

9.maija iesniegums par specializētā tūrisma transportlīdzekļa Golf Cart ekskursiju veikšanu pa 

Smiltenes pilsētu pa Veco parku un pa riteņbraukšanas celiņiem. 

 

No sēdes iziet M.Zālītis, plkts. 15.56 

Debates: I.Ērgle, T.Markss, M.Vika 

M.Vika: kamēr būs silts laiks, tikmēr vadās. 

Debates: G.Mūrniece, M.Vika 
 



Atklāti balsojot ar 5 balsīm par (T.Markss, A.Abrāmovs, I.Ērgle, I.Apine, O.Putrālis), pret nav, 

atturas nav,  

Komiteja nolemj: 

Sagatavoto Lēmuma projektu virzīt apstiprināšanai uz Domes sēdi: 

1. Izsniegt atļauju un apstiprināt maršrutu (pielikumā) specializētajam tūrisma 

transportlīdzeklim Golf Cart, braucienu veikšanai pa Smiltenes pilsētu, iepazīstinot 

tūristus un ikvienu interesentu ar Smiltenes pilsētas vēsturi, ievērojamākajiem apskates 

objektiem. 

2. Noteikt, ka saimnieciskās darbības veicējs specializētajam tūrisma transportlīdzeklim 

Golf Cart veic transportlīdzekļa ikgadējo tehnisko pārbaudi un par pārbaudes atzinumu 

informē Smiltenes novada Centrālās administrācijas Saimnieciskās darbības nodaļu. 

3. Uzdot Smiltenes novada Kultūras un tūrisma pārvaldes Tūrisma jomas vadītājai M.Vikai 

informēt iesnieguma iesniedzēju par pieņemto lēmumu. 
 

11. Par kultūras pasākumiem Smiltenes novadā (Informatīvs jautājums) 

  Ziņo Astrīda Harju, Velga Mālkalne, Edgars Raginskis  
 

Jautājums sadalīts 2 daļas: 

1. Pilsētas svētki 

2. Pasākumu organizēšana. 

E.Raginskis: kāds ir jautājums par pilsētas svētkiem? 

T.Markss: kas ir paredzēts? 

E.Raginskis sniedz informāciju. 

 T.Markss: vislabākie vēlējumi šim gadam. 

A.Harju: ieskicēt, kādi koncerti plānojas. 

E.Raginskis: 2 galvenie vakara koncerti. 

Nacionālā teāra aktieri D.Lūriņa, K.Tatarinova u.c. 

Teātra kolektīvs “Kaut kaili” ar Kristīni Pāži 

Latvian Blues Band. 

DJ Rude. 

Grēta Grantiņa, 

HIP HOP grupa “Kreisais Krasts”. Iesildīs skatuvi Intaram Busulim un Abonementa orķestrim. 

Naktī- zaļumballe ar grupu “Stradivari”. 

Pieaicināti dažādu grupu pārstāvji, lai piesaistītu maksimāli vairāk apmeklētājus. 

Baznīcā būs pilnīgi jaunas grāmatas atvēršana. 

Būs izrāde “Ēdenes dārzs” Tepera promenādē. 

Debates par citām nosrisēm svētku laikā: A.Harju, E.Raginskis   

O.Putrālis jautā par centrālā pasākuma organizēšanu bez maksas. 

E.Raginskis sniedz skaidrojumu.  

O.Putrālis: Vai visu vajag būt bez maksas? 

T.Markss: svētkus taisām saviem smilteniešiem. Ir jādod šīs priekšrocības. 

E.Avotiņš: jāvienojas, kas ir tie pasākumi, kas ir bez maksas. Tie ir vienīgie gada pasākumi, bet 

ir bez maksas. 

A.Lapiņš: ir mobile operatoru risinājumi, bet tas arī maksā. 

G.Mūrniece: nākotnē padomāt par to, lai arī Smiltenes amatierkolektīvi varētu iesaistīties. 

                    Steķis, tas ūdens ir kā dāvana, ko AS “Smiltenes piens” dāvina pilsētai. 

 

A.Harju par jautājuma 2.daļu. Smiltenē bija ieskaņas koncerts un viss ir bez maksas. 



               Citiem radās rūgtums. 

E.Raginski sniedz skaidrojumu.               

                  Pašvaldības līmenī nav vienotu pasākumo organizēšanas noteikumu pasākumiem. 

                  Vienā dienā sakrita vairāki pasākumi. Bija kultūras jomas vadītājs, kas varētu šo 

koordinēt, bet šobrīd tāda nav. 

Par E.Raginska lēmumu pasākumu organizēt bez maksas. Informē par to. Par 2018.gada 

pasākumu, kur bija norobežojumi un tas bija tikai ar zaudējumiem. 

Debates: G.Mūrniece, M.Mūze 

T.Markss: nav labi, ka nespējam koordinēt savus pasākumus. Nav runa par maksu vai 

bezmaksu. 

A.Abrāmovs: pat to, ka pasākums notika gan Smiltenē, gan Raunā reizē 20.05.2023. 

E.Zurģe: vai esam vienots novads, ar kopīgu mesidžu? 

E.Avotiņš: jāizveido kalendārs, kur ir iekļauti stratēģiskie pasākumi. 

Debates par pasākumu organizēšanas laikiem, ieejas maksas noteikumiem: 

              E.Raginskis, A.Abrāmovs  

T.Markss: jautā, kurš kultūras jomas vadītāja prombūtnes laikā veic šo darbu? 

V.Mālkalne: oktobra sākumā sākās šī situācija. Ar 8.maiju ir saņemts no darbinieka uzteikums. 

Būs jāsludina konkurss uz kultūras jomas vadītāja amatu. 

Sēde slēgta plkst.16.40 
 

Sēdi vadīja 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu  

pastāvīgās komitejas priekšsēdētājs                                        Toms Markss 

 

Sēdi protokolēja      Ilze Oginska  

 
 

 


